
Výroční zpráva RC Havířov a hodnocení plnění plánu činnosti za rok 2023 pro členskou schůzi 

konanou dne 3. března 2024 

Jsme sportovní klub, naším zájmem a smyslem existence je rozvíjet sportovní činnost na 

nejvyšší možné úrovni. K tomu ovšem potřebujeme vytvořit základní předpoklady: personální 

a finanční zajištění. Kolem toho se také točí podstatná část práce výkonného výboru klubu, 

což je samozřejmě také hlavní náplní jeho práce. Dnes tedy výkonný výbor na výroční 

členské schůzi skládá výčet své práce na uplynulý rok. 

Budu se zabývat hodnocením organizačních sfér činnosti, neboť, jak je u nás v klubu 

zvykem, se samostatnou zprávou sportovního úseku vystoupí sportovní ředitel a hospodaření 

zhodnotí ekonom. 

Začnu tím, co je v našem plánu činnosti vždy na prvních místech, a to členskou základnou, 

kádry, organizační a administrativní prací a klubovou legislativou.  

Členská základna 

Za rok 2023 jsme ve výkazech pro Informační systém ČUS a Národní sportovní agenturu 

vykázali 188 členů. Nás ale zajímají aktivní sportující členové ve věku od ………. do ……. let, 

neboť na ně dostáváme od NSA dotace, a těch vykazujeme ……………… 

Ovšem víte sami, že máme momentálně neřešitelné problémy se všemi kategoriemi od U14 

nahoru, že nejsme schopni postavit družstvo U14 ani ve spojení s Mariánskými Horami, U16 

dáme ve společenství s Ostravou dohromady tak tak, a pro start U18 v soutěžích jsme se 

společně s Ostravskými museli připojit k Bystrci. 

Takže pokud si dnes s uspokojením můžeme říci, že nám vyrůstají hráči pro tým starších 

žáků, musíme být velice opatrní, už jednou jsme měli nadějně vypadající počet žáků a kde je 

jim dnes konec! Zůstal Barabáš, Wardas a snad ještě jeden dva. Zbytek prostě zmizel. 

Naše pozice je o to těžší, že v Havířově se nerodí dostatek kluků, aby bylo na výběr. To je 

jedna věc, druhá je ještě horší, věková skupina od čtrnácti nahoru se na ragby nehlásí 

vůbec. Zatímco v Praze a Čechách vůbec, se hlásí desítky nových ragbistů týdně, k nám se 

přihlásil za čtvrt roku jediný zájemce! Proto je o to důležitější dát šanci všem hráčům, 

nehledět na výsledky, proto se také nehrají soutěže o pořadí, nezaznamenávají se výsledky, 

jde prostě o to, aby si zahrál každý a hra ho bavila, potom je pravděpodobnější, že žák u 

ragby zůstane i v dorosteneckém a pozdějším věku. 

Výkonný výbor klubu proto musí v průběhu letošního roku společně s mediální a propagační 

komisí vymyslet způsob, jak na to jít nověji, progresivněji, prostě moderně za využití 

sociálních sítí a jiných moderních prostředků a rozhodit sítě i v širším okolí. A také se vrátíme 

k systému odměn pro náboráře, kteří do klubu přivedou nové zájemce. Ale odměnu dostanou 

až po půl roce nebo ještě později – o tom se VV teprve poradí – nejde rozdávat odměny, 

pokud nováček po pár týdnech ragby z klubu zmizí. 

Musíme ocenit zájem a snahu rodičů našich nejmenších, rodičovský výbor je aktivní a má 

zájem, dokonce působí i jako náborář, protože když se známí našich rodičů dozvědí, že kluk 

chodí do ragby a líbí se mu tam, hlásí svého kluka do klubu také. 

 

 



Kádry – personální práce 

Roky jsme zápasili s nedostatkem trenérů a funkcionářů, ale trend se snad obrací. 

S návratem Petra Basla po letech do klubu přibyl mladý trenér, přidal se otec mladšího žáka 

Lukáš Tyburec, trénovat mladší žáky začal i Michal Peter, který pro zranění už nemůže hrát. 

Potřebujeme ovšem, aby se přidali další, potřebujeme se vrátit do škol a zřídit opět školní 

kroužky a hrát pravidelnou školní ligu. 

Rozhodně potřebujeme obsadit na každém výročním jednání omílanou funkci rozvojového 

pracovníka, prostě funkcionáře, jehož náplní práce je koordinovat všechny činnosti okolo 

mládežnického ragby, od náborů, přes organizaci školních kroužků, koordinaci a vedení Školy 

ragby s cvičením dětí mateřských škol, organizaci příležitostných veřejných propagačních akcí 

v rámci různých veřejných aktivit, jako jsou třeba předváděcí akce na náměstí. 

Takovou činností jsou například akce, které klub zajišťoval v loňském roce. Byly to jednak 

ukázky ragby na náměstí v rámci Týdne mobility nebo ukázka ragby na chotěbuzském 

Archeoparku při Skotsko irském dnu. 

Petr Basel do klubu přišel nejen jako trenér, ale zapojil se i do práce výkonného výboru klubu 

a zároveň klub podporuje finančně, ostatně to dobře víte, denně máte na očích autobus se 

znakem klubu, který Petr zakoupil. Spolupracuje také s rodičovským výborem, který 

podporuje jiným způsobem při prodejích občerstvení a pomohl rodičům zorganizovat po 

několikaleté přestávce ples, který byl, až na výjimky, ostatními členy klubu úspěšně 

ignorován. Přesto všechno ples vydělal pro děti přes 30 tisíc korun. 

Mediální a propagační práce se zatím soustřeďovala na to pro klub nejdůležitější, webovou 

stránku, informační bulletiny pro klub, plakáty a programy k utkáním a do určité míry 

informace pro tisk a příležitostné články do Radničních listů. Na víc Karel Gaman k práci 

sekretáře klubu a editora webového portálu neměl prostor. Jednou z úspěšných akcí, kterou 

propagační komise v září připravila, byla výstava ragbyových fotografií ve vestibulu kina 

Centrum u příležitosti mistrovství světa v ragby.  

Nyní se situace radikálně změnila, s návratem Jardy Jurky do klubu a příchodem Lukáše 

Tyburce bylo možno ustavit mediální a propagační komisi, s jejíž progresivní prácí jste se 

mohli setkat při přípravě mezistátního utkání Ukrajina – Česká republika. Ostatně jsme se 

mohli již ke konci loňského roku přesvědčit, že oba členové komise, jejichž doménou je práce 

s vizuálními prostředky, natočili video s průřezem tréninku všech kategorií. Ale mnohem více 

se ukázali při propagaci zápasu s Ukrajinou a dnes se můžeme průběžně na facebooku se 

tkávat s dalšími materiály. Všechna čest! 

Hodnocení dalších částí plánu činnosti na rok 2023 přednesou: 

Pavel Indrák ekonomickou část včetně informace o hospodaření v loňském roce 

a sportovní ředitel Patrik Kovács sportovně metodickou část a hodnocení sportovních aktivit 

družstev 

 

 

 

 


